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1. Ten geleide 
 

Geachte leden, 

 

Op grond van artikel 8 sub a van het Huishoudelijk Reglement Surinaamse Orde van 

Advocaten wordt in de Jaarlijkse Algemene Vergadering door de Secretaris een verslag 

uitgebracht over de verrichtingen van de Raad gedurende het afgelopen jaar.   

 

Volgens artikel 29 lid 1 van de Advocatenwet wordt de Orde bestuurd door een Raad 

van Bestuur, bestaande uit zeven leden, onder wie de Deken. De leden van de Raad 

worden gekozen uit de Orde in de jaarlijkse vergadering voor een periode van drie jaar.  

 

Ingevolge artikel 8 sub a van het Huishoudelijk Reglement wordt er verslag gedaan 

gedurende het afgelopen jaar. In het secretarieel jaarverslag van 2023 werden de 

verrichtingen van de Raad gedurende de periode 26 maart 2022 tot 27 oktober 2023 

vastgelegd. Bij nadere bestudering van het Huishoudelijk Reglement blijkt dat ingevolge 

artikel 2 jo. 8 sub a van het Huishoudelijk Reglement de Secretaris verslag moet 

uitbrengen over het afgelopen jaar, dus van 1 januari tot 31 december.   

  

In dit tussentijdsverslag zijn daarom de verrichtingen van de Raad over 1 januari 2024 tot 

en met 29 oktober 2024 vastgelegd. Gelet op het feit dat de Raad van Bestuur aan het 

eind haar zittingsperiode zit, is er een eveneens een evaluatie gemaakt van de door de 

Raad aan het begin van haar zittingsperiode gestelde doelen. 

  

Vertrouwende u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Hoogachtend, 

 

Francyn N. Djajadi 

Secretaris Surinaamse Orde van Advocaten 
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2. DE RAAD VAN BESTUUR 

 

De Raad van Bestuur bestaat met ingang van 26 maart 2022 uit: 

1. Mr. Elleson M. Fraenk, Deken 

2. Mr. Kathleen J. Kraag-Brandon, Vice-Deken 

3. Mr. Vanessa M.S. Nooitmeer, Penningmeester 

4. Mr. Francyn N. Djajadi, Secretaris 

5. Mr. Sardha M. D. Sitaram, Commissaris Randvoorwaarden Advocatuur 

6. Mr. Pamela K. Karg, Lid 

7. Mr. Mohnie Babulall, Lid 

 

De Raad heeft intern de volgende werkverdeling gemaakt: 

Commissaris Randvoorwaarden Advocatuur: S. Sitaram  

Commissaris externe werkgroepen: P. Karg 

Commissarissen behandeling klachten: V. Nooitmeer en K. Kraag-Brandon 

Commissaris Stagiaires: M. Babulall 

Commissaris Onderwijs aangelegenheden en overleden advocaten: K. Kraag-Brandon 

en S. Sitaram 

Commissaris Kosteloze Zaken: S. Sitaram en P. Karg 

Commissaris Straf: V. Nooitmeer 

 

De Raad kwam in de periode januari 2024 tot oktober 2024 zes keer in vergadering 

bijeen: 15 januari 2024, 22 maart 2024, 13 mei 2024, 12 juli 2024, 2 augustus 2024 en 18 

oktober 2024. 
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Bureau van de Orde 

 

Zoals reeds bekend huurt de Orde per 1 juni 2022 een ruimte bij het Centrum voor 

Democratie en Rechtspleging, alwaar het Bureau van de Orde gehuisvest is. Op 16 

oktober 2024 is het Centrum voor Democratie en Rechtspleging (CDR) naar de mr. Dr. 

Mirandastraat no. 10 verhuisd en het Bureau van de Orde is samen met het CDR verhuisd 

naar het voornoemd adres. Het archief van de Orde wordt bij het Bureau bewaard. De 

ruimte wordt o.a. gebruikt voor het ontvangen van gasten, rechtszoekende, stagiaires 

etc. De raadsvergaderingen worden vanaf 16 oktober 2024 daar gehouden.  

 

Met ingang van 1 augustus 2023 had de Raad mevrouw Gail Sokromo als assistent van 

de Orde aangetrokken. Zij was onder andere belast met het organiseren, verwerken en 

uitvoeren van administratieve handelingen voor de Raad. De assistent werkt nauw 

samen met de Secretaris. Midden april 2024 heeft mevrouw Sokromo opgezegd, 

vanwege een nieuwe uitdaging. In juli 2024 werd de nieuwe assistent, mevrouw Issabel 

Muller, aangetrokken, die thans wordt ingewerkt door de Secretaris. 
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3. LEDENONTWIKKELING 

 

Eén van de doelen van de Raad is om het Bureau van de Orde van de grond te brengen 

en zo professioneel mogelijk haar taak uit te oefenen. Daarbij is het noodzakelijk dat er 

statistieken over een aantal zaken binnen de SOVA worden bijgehouden. Het eerste 

statistiekenonderzoek werd in augustus 2023 uitgevoerd. Het statistiekenonderzoek vindt 

jaarlijks in de maand augustus plaats. De statistieken van het jaar 2024 zijn gebaseerd op 

de 102 leden die de enquête hebben ingevuld. De verdeling naar geslacht is gebaseerd 

op het tableau. In dit hoofdstuk wordt de ledenontwikkeling toegelicht. 

 

Ingevolge artikel 28 lid 1 van de Advocatenwet wordt de op het tableau ingeschreven 

Advocaat van rechtswege lid van de Surinaamse Orde van Advocaten. De Deken geeft 

bij elke openbare zitting ter gelegenheid van de toelating van de advocaat een 

toespraak. Thans bestaat de Orde uit er 256 leden, waarvan meer dan de helft éénpitter 

is. In het jaar 2024 zijn er 14 (veertien) advocaten toegelaten tot de bali en is helaas 1 

advocaat overleden.  

 

In het onderstaand schema vindt u een overzicht van de ledenontwikkeling.  

Aantal toegelaten advocaten in 2024 14 

Overleden advocaten in 2024 1 
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De verdeling naar rechtsgebied straf en Civielrecht ziet er als volgt uit: 

 

 

Verdeling naar geslacht: 

 

Man  

Vrouw 

109 147 

 

De kantoorgrootte: 
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De leden die kosteloze rechtsbijstand verlenen: 

 

 

Leeftijd in percentage uitgedrukt van degenen die dat hebben ingevuld: 

 

20-29 1% 

30-39 13% 

40-49 33% 

50-59 30% 

60-69 13% 

70-79 6% 

80-90 2% 

Grand Total 100.00% 
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Aantal cursussen gevolgd door de leden 
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4. ACTIVITEITEN DEKEN EN RAAD VAN BESTUUR 

 

Communicatie  

Voor de goede uitoefening van de werkzaamheden van de Raad is het dagelijks bestuur 

bijkans elke dag in contact met elkaar voor werkoverleg. Leden kunnen hun zorgpunten, 

opmerkingen en issues mailen via het portaal van onze website of via het emailadres.1 

Onlangs heeft de Raad een Whatsappgroep gemaakt om informatie makkelijk te delen.2 

Advocaten worden slechts toegevoegd, indien zij dat uitdrukkelijk aangeven. De Raad 

heeft eveneens vaste vergaderdagen namelijk de eerste en derde vrijdag van de 

maand.  

 

De Deken heeft op de eerste vrijdag van de maand een fysiek spreekuur en op de derde 

vrijdag van de maand een telefonisch spreekuur. Voor beide spreekuren dient er vooraf 

een afspraak gemaakt te worden. 

 

Gelet op de doelstelling van de Raad zoals neergelegd in artikel 33 van de 

Advocatenwet is de Raad vanaf haar aantreden in contact geweest met organisaties 

en instanties, waaronder het Hof van Justitie, het Openbaar Ministerie, het Ministerie van 

Justitie en Politie, de Nationale Assemblee, het Centraal Bureau voor Burgerzaken en het 

Ministerie van Onderwijs, Wetenschap en Cultuur. De Raad vindt het cruciaal dat er 

regelmatig gecommuniceerd wordt om maatregelen te treffen en/of beleid te maken 

voor een behoorlijke uitoefening van de praktijk van de advocaat. Zij is eveneens nauw 

in contact met het uitvoeringsorgaan het Centrum voor Democratie en Rechtspleging 

(CDR) over de advocatenopleiding en de permanente opleiding voor advocaten. 

  

 
1 https://advocatenordesuriname.com/contact/; mailadres: 
raad@advocatenordesuriname.com  
2 WhatsApp Nummer van de SOVA: 8560630 

https://advocatenordesuriname.com/contact/
mailto:raad@advocatenordesuriname.com
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Activiteiten 

De Raad heeft op de Algemene Leden Vergadering van 2023 het jaarprogramma 2023-

2024 gepresenteerd.2 Conform dit jaarprogramma zijn er verschillende werkzaamheden 

verricht en activiteiten gehouden. Eveneens wordt de Raad vaak door organisaties 

buiten de beroepsgroep uitgenodigd voor uiteenlopende activiteiten zoals presentaties, 

discussies, lezingen etc. Hieronder vindt u de verrichte activiteiten van de Deken en de 

Raad. 

 

Periode 1 januari 2024 tot en met 29 oktober 2024 

 

Op 12 januari 2024 is de Deken, samen met het Raadslid Karg voor een bespreking 

geweest i.h.k.v. Review the National System of Acces to legal aid bij de UN House 

(UNDP). 

 

Op 15 januari 2024 heeft de Deken de Opo Yari van de VES (Vereniging van 

Economisten in Suriname) bijgewoond. 

 

Op 17 januari 2024 was de Deken aanwezig bij een informatiebijeenkomst voor 

aspirant advocaat-stagiaires.  

 

Op 30 januari 2024 hadden de Deken en de Commissaris Randvoorwaarden een 

gesprek met het Hoofd van Bureau Rechtszorg, mevrouw Rotgans.  

 

Op 31 januari 2024 werd er een informatiebijeenkomst Openbaar Ministerie Suriname 

i.s.m. Forensisch Maatschappelijke Zorg en Reclassering Nederland over de taakstraf 

(i.h.k.v. artikel 100) gehouden. De Commissaris Strafzaken heeft de Raad 

vertegenwoordigd. 

 

Op 12 februari 2024 had de Deken een meeting met de KROLL in verband met het 

NRA-rapport. 
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Op 13 februari 2024 heeft de Deken een lezing van de Centrale Bank van Suriname 

“Midden in de Samenleving” bijgewoond. 

 

Op 16 februari 2024 werd de ordevergadering conform het jaarprogramma 

gehouden. 

 

Op 27 februari 2024 had de Deken een meeting met de KROLL. 

 

Op 29 februari 2024 hebben de Deken en enkele Raadsleden een lezing van de SAI 

bijgewoond. 

 

Op 15 maart 2024 bezocht de Deken een kennismakingsmeeting op het Hof met 

Nederlandse advocaten die voor studiereis naar Suriname zijn afgereisd. 

 

Op 18 maart 2024 is de Deken op uitnodiging van de CBVS naar de launch van de 

Betaalraad geweest.  

 

Op 27 maart 2024 heeft de Deken een toespraak gehouden in verband met de 

installatie van mevrouw mr. Marie C. Mettendaf tot lid-plaatsvervanger bij het Hof 

van Justitie. 

 

Op 12 april 2024 heeft de Deken een toespraak gehouden in verband met de 

toelating van vijf nieuwe advocaten. 

 

Op 25 april 2024 was er een meeting met de KROLL waarbij het conceptrapport NRA 

2.0 besproken werd. 

 

Op 26 april 2024 was er een meeting met het Advocaten Tuchtcollege, de Deken en 

de Secretaris. 

 



   
 

  13 

 

Op 6 mei heeft het Hof van Justitie in verband met 155 jaar Rechtspraak een congres 

gehouden. Alle leden van de Raad van bestuur waren aanwezig op het congres. De 

Deken heeft een inleiding gepresenteerd. Voor de inhoud van deze presentatie is de 

input van leden gevraagd. 

 

Op 8 en 10 mei 2024 hebben de Deken en Commissaris Randvoorwaarden voor de 

Advocatuur geparticipeerd in de Academische Week van de Nationale Assemblee. 

 

Op 13 mei 2024 voerden de Deken en de Secretaris via zoom een 

kennismakingsgesprek met mr. Frank Judo, Vice-stafhouder van de Nederlandse 

Orde van Advocaten te Brussel. 

 

Zoals bekend heeft de Raad een evaluatie van het strafproces in Suriname gemaakt, 

die is vastgelegd in het verslag “Aandachtspunten, Issues en problemen bij de 

behandeling van Strafzaken”. Dit verslag werd naar het Hof van Justitie en Openbaar 

Ministerie verstuurd. Naar aanleiding hiervan werd op 14 mei 2024 een meeting 

gehouden. De meeting werd gehouden met de Raad van Bestuur, tezamen met 

leden mr. Ch. Algoe en mr. B. Pick, het Openbaar Ministerie en het Hof van Justitie. 

 

Op 16 mei 2024 was de begrafenis van onze gewaardeerde collega, mr. Franklin 

Leeflang. De Vice-Deken hield daarbij een toespraak. 

 

Op 27 mei 2024 werd door CILC georganiseerde Masterclass gehouden. Enkele 

raadsleden hebben hierin geparticipeerd. 

 

Op 31 mei 2024 werd de stakeholders workshop “Ontwerpbesluit Tenuitvoerlegging 

Taakstraffen volwassen gehouden”. De Penningmeester had de Raad 

vertegenwoordigd bij deze workshop. 

 

Op 25 juli 2024 hadden de Deken en de Vice Deken een meeting met het Ministerie van 

Onderwijs Wetenschap en Cultuur naar aanleiding van het schrijven van de Raad naar 

het Ministerie m.b.t Financiering voor advocaat -stagiaires.  
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Op 26 juli 2024 heeft de Commissaris Straf de Raad vertegenwoordigd bij de 

Workshop Conceptwetgeving alternatieve afdoening en taakstraffen Jeugdigen. 

 

Op 31 juli 2024 werd de workshop "Ontwerpbesluit Tenuitvoerlegging Taakstraffen 

Volwassenen" gehouden. Twee bestuursleden waren aanwezig bij deze workshop. 

 

Op 31 juli 2024 heeft de Vice-Deken de beëdiging van notaris mr. C. Dollart bijgewoond. 

 

Op 7 augustus 2024 hebben de Deken en een raadslid de Boekpresentatie i.v.m. “155 

jaar Rechtspraak in Suriname” bijgewoond. 

 

Op 16 augustus 2024 is er een vervolgoverleg geweest tussen de Raad van Bestuur, 

vergezeld van Mr. B. Pick, het Openbaar Ministerie en de Korpschef.  

 

Op 28 augustus 2024 zijn er negen nieuwe advocaten toegelaten tot de balie. De 

Deken hield de gebruikelijke toespraak. 

 

Op 29 augustus 2024 zijn de Deken, Vice-Deken en Commissaris Randvoorwaarden in 

gesprek gegaan met het Centraal Bureau voor Burgerzaken (CBB) in gesprek geweest in 

verband met de pijnpunten die leden ervaren bij het opvragen van documenten bij het 

CBB. 

 

Op 4 oktober 2024 heeft het dagelijks bestuur de opening zittingsjaar 2024-2025 

bijgewoond.  De Deken heeft zoals gebruikelijk een toespraak gehouden. 

 

Op 14 oktober 2024 hebben de Deken en enkele bestuursleden het Congres in verband 

met het 35-jarige bestaan van het CDR bijgewoond. 

 

De Deken en raadslid Karg waren op 16 oktober 2024 aanwezig bij de Opo Oso van CDR 

aan de mr. J.C. de Mirandastraat no.10. 
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Op 17 oktober 2024 heeft de Deken een motivatiespeech i.v.m. de Introductie week 2024 

van de Faculteit der Juridische Wetenschappen aan de Anton de Kom Universiteit van 

Suriname gehouden. 

 

Op 17 oktober 2024 werd de discussieavond met als onderwerp “De permanente 

opleiding voor de advocatuur, een must???” gehouden. Verscheidene Raadsleden 

waren bij deze goed bezochte discussieavond aanwezig. De panelleden waren de 

Dekens van de Amsterdamse Orde van Advocaten, mr. J. Schaap en mr. B. Rumora, de 

Deken en Vice-Deken van de SOVA. 

 

 

Documentatie  

De Raad heeft in het kader van transparantie en het principe van behoorlijk bestuur 

enkele procedures opgesteld. Het ligt in de bedoeling dat procedures zoveel mogelijk 

worden gedocumenteerd. Hieronder vindt u de procedures die thans zijn opgemaakt: 

• Procedure toegang exclusief gedeelte website voor advocaten  

• Procedure aanvraag advocatenpas  

• Procedure indiening klachten voor advocaten en justitiabele3. Deze procedure is 

inmiddels aangepast 

• Procedure aanmelding advocaat-stagiaires 

 

De Raad probeert zoveel mogelijk verslag van besprekingen vast te leggen. De 

verslagen zijn beschikbaar bij de advocatenpagina op de website. 

 

Advocatenopleiding  

De waarborging van kwaliteit is essentieel voor de uitoefening van het 

advocatenberoep en in het belang van de SOVA is er flink aan de weg getimmerd. De 

Advocatenopleiding is inmiddels vernieuwd en aan de basis daarvan ligt het door de 

Ordevergadering genomen Ordebesluit, dat conform de Advocatenwet de contouren 

voor de opleiding vaststelt. De invoering van de vernieuwde opleiding is met de nodige 

kinderziekten verlopen en ook nu nog blijft constante evaluatie van belang. De tweede 

cohort begint in november 2024. 
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Er is een gesprek geweest met het Ministerie van Onderwijs Wetenschap en Cultuur 

waarbij de mogelijkheid voor de financiering van de Advocatenopleiding voor 

advocaat –stagiaires werd besproken. Het Ministerie heeft om enkele cijfers gevraagd 

die de Raad aan het verzamelen is. Het betreft onder andere cijfers over aantal 

stagiaires, aantal stagiaires per kantoor etc.  

 

De Commissaris Randvoorwaarden Advocatuur is belast met 

onderwijsaangelegenheden heeft het Ordebesluit Patronen en Advocaat-Stagiaires 

geconcipieerd. Dit ordebesluit bevat onder andere de verplichtingen van de patronen 

en advocaat-stagiaires. Verder zijn er richtlijnen voor de portfolio en het stageverslag 

opgemaakt, zodat advocaat-stagiaires gericht deze documentatie kunnen aanleveren 

bij de indiening van het verzoek tot toelating als advocaat bij het Hof van Justitie. Met 

de vastlegging van de procedure voor de aanmelding van advocaat-stagiaires worden 

onduidelijkheden met betrekking tot de aanmelding weggewerkt. 
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Kosteloze rechtsbijstand  

De kwestie Kosteloze Rechtsbijstand heeft de bijzondere aandacht van de Raad van 

Bestuur. Zoals bij het vorig secretarieel jaarverslag aangegeven zijn gesprekken geweest 

met de financiële afdeling van het Ministerie van Justitie en Politie om na te gaan 

waarom de betalingen zo lang duren en op welke manier een suppletie kan worden 

ingediend in civiele zaken, daar de aangepaste ministeriele beschikking terugwerkt tot 

maart 2021. Na dit onderzoek heeft zij een rapport opgemaakt nl. het Rapport 

Vergoeding Advocaten in het Kader van de “Kosteloze Rechtsbijstand”, waarbij de 

verschillende handelingen van de advocaat in kaart zijn gebracht alsook de middelen 

die de advocaat nodig heeft om de diensten te kunnen verlenen. Verder ook nog het 

doen van voorstellen van het tarief bij strafzaken. Dit rapport werd in augustus 2023 

gedeeld met de leden en de regering. Voor strafzaken zijn er in december 2023 

gesprekken geweest met de Minister van Justitie en Politie. De tarieven zijn onder andere 

ter sprake gekomen. Hiervan is er verslag gemaakt, hetgeen is verzonden naar de 

Minister van Justitie en Politie. De overheid heeft inmiddels de verhoogde bedragen voor 

de door de Staat gefinancierde rechtsbijstand (de z.g. Kosteloze Rechtsbijstand) in 

strafzaken eindelijk goedgekeurd. Het Staatsbesluit met de aangepaste bedragen is op 

3 juli 2024 gepubliceerd en trad ingevolge de tekst op 4 juli 2024 in werking. 

 

SOVA Speurtocht 

De SOVA-speurtocht stond op het jaarprogramma van 2023-2024. Helaas is deze 

speurtocht niet georganiseerd, wegens het gebrek aan uitzetters bij de SARK. Het doel 

van de SOVA Speurtocht voor Juridische Beroepsgroepen was om gelegenheid 

te bieden aan de verschillende juridische beroepsgroepen om in informele sfeer 

tijd met elkaar door te brengen. De activiteit was opengesteld voor advocaten, 

advocaat-stagiaires, deurwaarders, griffiers, notarissen, officieren van Justitie, 

rechters, RAIO’s en schrijfjuristen, alsmede de medewerkers van deze 

beroepsgroepen. De SOVA-speurtocht staat op het jaarprogramma van 

november 2024- maart 2025. Het streven is om de SOVA-speurtocht in januari 2024 

te houden. Deze speurtocht wordt niet gefinancierd door de SOVA. 
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5. COMMISSIES, WERKGROEPEN  

 

De Raad heeft kenbaar gemaakt dat de Orde betrokken wenst te worden bij 

wijzigingen- en concept wet- en regelgevingen. Immers zijn het advocaten die dagelijks 

met deze wetten moeten werken. De verschillende werkgroepen die in de periode 2022- 

oktober 2023 zijn geïnstalleerd: 

• Werkgroep Wijziging Advocatenwet  

• Werkgroep Belasting toegevoegde waarde (BTW) 

• Werkgroep Boedelproblematiek 

• Werkgroep wet bestrijding huiselijk geweld 

• Werkgroep Nieuw burgerlijk wetboek: 

o werkgroep nbw boek 1&4 

o werkgroep nbw boek 2&7 

Vermeldenswaard is dat het Nieuw Burgerlijk Wetboek is aangenomen. 

 

Er zijn eveneens enkele commissies waarvoor de SOVA leden kon voordragen namelijk: 

• Commissie Wijziging Wetboek van Strafvordering, afgevaardigd mr. B. Pick 

• Commissie Reclasseringsproject, afgevaardigde mr. Ch. Algoe 

• Boedelproblematiek, afgevaardigd mr. S. Plein 

 

Er zijn werkgroepen geïnstalleerd: 

• Commissie Contributie die moet nagaan op welke wijze de contributie bepaald moet 

worden en op welke wijze het Huishoudelijk Reglement gewijzigd moet worden. 

Verder om te adviseren in de bepaling van de hoogte van de contributie. Deze 

commissie heeft reeds verslag gedaan en de verhoging van de contributie werd in 

oktober 2023 bepaald. 

• Bij de vorige Raad was er al een andere Commissie Protocol Belet en Ontstentenis 

geïnstalleerd, waarbij mr. I. Nazir zitting heeft. 

 

De commissies die zijn geïnstalleerd tussen 31 oktober 2023- oktober 2024: 

• Commissie Evaluatie Procesreglement 

• Commissie Jubileum Jaar SOVA 
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• Verificatiecommissie 

• Commissie toelating buitenlandse advocaten 

 

De commissies doen hun verslag of advies toekomen aan de Raad en doen zonodig 

verslag in de Ordevergadering. 
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6. TUCHTKLACHTEN  

 

De Deken en Secretaris zijn ingevolge de Advocatenwet belast met de behandeling van 

klachten. Conform artikel 40 lid 4 van de Advocatenwet kunnen klachten doorverwezen 

worden naar andere raadsleden. Afgesproken is dat de klachten kunnen worden 

doorverwezen naar raadsleden V. Nooitmeer en K. Kraag-Brandon. Inmiddels is er een 

klachtenprocedure voor de advocaat en de klagers vastgelegd. De achterstand in de 

behandeling van klachten worden ingelopen. De eerste interne en externe 

klachtenprocedure werd in 2023 opgemaakt. Na evaluatie van de procedure zijn er 

wijzigingen aangebracht in 2024. Deze procedures zijn gemaild naar de leden en zijn 

beschikbaar op het inloggedeelte van de website. 

 

In het secretarieel jaarverslag van 2023 werd aangekondigd dat de Raad doende is 

statistieken te verzamelen. De statistieken over de klachten zijn in het bijzonder cruciaal 

om beleid te maken. Een streven was om de klachten te categoriseren naar onderwerp, 

zodat de leden geïnformeerd zijn over de meest voorkomende klachten en op basis 

daarvan maatregelen te treffen binnen hun praktijk. Deze exercitie is nog niet afgerond. 

 

In het onderstaand schema vindt u een overzicht van het aantal klachten en in welke 

fase die klachten zijn. 
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Klachten statistieken 1 januari 2024- oktober 2024 

 

Klachten binnengekomen 16 

Formaliteiten toetsing (woonplaats, 

volledige voornamen etc.) 

13 

Behandeling Deken of aangewezen 

lid 

2 

Schikking 1 

Doorgestuurd Advocaten 

Tuchtcollege 

0 

Ingetrokken  1 
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7. EVALUATIE 

 

De Raad van Bestuur had aan het begin van haar zittingstermijn de volgende doelen 

gesteld:  

1. Oplossen van het probleem van de Kosteloze Rechtsbijstand  

2. Ondersteuning van jonge advocaten  

3. Waarborging van kwaliteit   

4. Interne communicatie en transparantie  

5. Bevorderen van participatie en eenheid  

6. Versterking van de werkrelatie met ketenpartners en alignement van 

werkprocessen met die (en andere) partners.  

  

Deze 6 doelen hebben in de afgelopen periode de basis gevormd voor de activiteiten 

van de Raad, hetgeen ook was te merken in verschillende toespraken van de Deken, 

ook die ter gelegenheid van de opening van het zittingsjaar. Terugkijkend kan gesteld 

worden dat de Raad hard heeft gewerkt aan de realisatie van deze punten, alhoewel 

niet op alle fronten evenveel succes is behaald.  

   

Er zijn forse stappen gezet met betrekking tot de vergoeding van door de Staat 

gefinancierde rechtsbijstand, een proces dat reeds werd ingezet door voorgaande 

Raden maar toch nog het leeuwendeel van onze zittingsperiode in beslag heeft 

genomen. Thans kunnen we gelukkig stellen dat in elk geval voor strafzaken 

aanvaardbare bedragen zijn vastgesteld. De vergoedingen voor civiele zaken zijn – 

hoewel door de Minister van Justitie en Politie wel aangepast, nog niet op het niveau 

waar de Raad ze willen hebben.   

  

Voor wat betreft de waarborging van kwaliteit heeft de SOVA flink aan de weg 

getimmerd. Zoals uit blijkt uit dit secretarieel verslag en het verslag van 2023 heeft de 

Raad gewerkt aan de vernieuwing van de Advocatenopleiding, voorheen de 

Beroepsopleiding voor de Advocatuur geheten. Aan de basis daarvan ligt het door de 

Ordevergadering genomen Ordebesluit, dat conform de Advocatenwet de contouren 

voor de opleiding vaststelt.  



   
 

  23 

 

 

De Raad is van mening dat in het kader van waarborging van kwaliteit, de permanente 

educatie van advocaten noodzakelijk is. De Raad heeft in samenwerking met het CDR 

gewerkt aan het aanbieden van cursussen, lezingen en Webinars. Op 17 oktober jl. heeft 

de Raad een discussieavond over de permanente educatie georganiseerd met als doel 

de gezamenlijk na te denken over het belang van permanente educatie en hoe dat die 

gerealiseerd kan worden. Daarnaast heeft de Raad procedures vastgelegd.  

  

Voor wat communicatie en transparantie betreft heeft de Raad ervoor gekozen daar 

invulling aan te geven door de advocaten waar mogelijk via email te informeren en 

zodoende hen op de hoogte te houden van activiteiten, ontwikkelingen en 

bekendmakingen. Daarnaast is er een speciaal inloggedeelte op de website waarop 

advocaten e.e.a. nog kunnen nalezen. Om nog beter aan dit doel te kunnen voldoen is 

onlangs een whatsapp groep aangemaakt voor informatie vanuit de Raad. 

  

Tenslotte is voor dit doel ook nog verslaglegging van belang: de Raad produceert elk 

jaar zowel een financieel verslag als een jaarverslag om zodoende aan de leden 

rekenschap te kunnen geven. Daarnaast wordt getracht om zoveel mogelijk schriftelijk 

verslag te doen van de verschillende bijeenkomsten die de Raad heeft en worden de 

Ordevergaderingen genotuleerd.  

  

Van de overige 2 doelen was de verwachting dat de Raad daarin grotere stappen gezet 

zou hebben dan bij evaluatie blijkt: het bevorderen van eenheid en participatie had 

beter gemogen. Het is de Raad onvoldoende gelukt om alle leden te bewegen om 

optimaal te participeren en als een eenheid te fungeren. De grootste uitdaging in ons 

bestuurstermijn, maar ook in het afgelopen zittingsjaar bleek toch met betrekking tot het 

laatste doel en wel het aspect van alignement of afstemming van werkprocessen van 

de advocaat met ketenpartners en andere actoren binnen de rechtspleging. Hoewel 

de Raad veelvuldig overlegmomenten heeft waarin goede gesprekken gevoerd 

worden met de verschillende actoren, blijkt het in de praktijk toch een uitdaging dat 

rekening gehouden wordt met het werk van de advocaat.  
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De Raad blijkt zich inzetten in de laatste maanden van haar zittingstermijn aan de 

gestelde doelen te behalen.  
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8. ONTVANGEN LITERATUUR 

 

De Surinaamse Orde van Advocaten heeft de volgende boeken ontvangen: 

• 155 jaar Gedenkboek Hof van Justitie Suriname 

• EUnited in diversity The Rule of Law and Constitutional Diversity 

• Legendary Caribbean Legal Practitioners by CCJ Academy for Law 

• Advocaten tuchtrecht, mr. S. Boekman, bewerkt door prof. Mr. F.A.W. Bannier, mr. 

N.A. de Leon-van den Berg 
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9. BIJLAGEN 

 

OPMERKINGEN (SPEECHES)  

De Deken heeft op verschillende gelegenheden toespraken gehouden. Hieronder vindt 

u een opsomming van de toespraken: 

 

Januari 2024 tot en met 29 oktober 2024 

• Opmerkingen ter gelegenheid beëdiging Advocaat-Generaal d.d. 24-01-2024 

• Opmerkingen van de Deken van de SOVA ter gelegenheid van de installatie van 

mevr. Marie C. Mettendaf tot lid-plaatsvervanger bij het Hof van Justitie d.d. 27-

03-2024  

• Opmerkingen van de Deken van de SOVA ter gelegenheid van de toelating van 

advocaten d.d. 12-04-2024  

• Toespraak overlijden collega, mr. Franklin Leeflang. D d.d. 16-05-2024 

• Opmerkingen van de Deken van de Surinaamse Orde van Advocaten ter 

gelegenheid van de opening van het zittingsjaar 2024-2025 d.d. 03-10-2024 

 

In verband met 155 jaar rechtspraak in Suriname heeft de Deken een inleiding verzorgd 

met als onderwerp “Vertrouwen in de rechtspraak”.3 Voorts, in het kader van de 

aanname van een reeks aan wetproducten in het bijzonder het Nieuw Surinaams 

Burgerlijk Wetboek heeft de Deken een bericht geplaatst. 4 

 

PROGRAMMA 

 

Het programma voor de periode november 2024- maart 2025 treft u als bijlage. De 

Raad heeft de meeste activiteiten uitgevoerd. 

  

 
3 De PowerPoint presentatie vindt u op de website: 
https://advocatenordesuriname.com/nieuws/ 
4 idem. 
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POWERPOINTS 

De Raad presenteert tijdens de Algemene Leden Vergaderingen en Orde Vergadering 

PowerPointpresentaties. Deze presentaties vindt u op de advocatenpagina op de 

website. 

 


